
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 29. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1 (L 75) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming M Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 1:  
”Vil ministeren indsætte en evaluering af lovens virkninger i praksis efter 2-3 år 
i lovforslaget med henblik på at sikre, at justeringen af taksterne for somatiske 
færdigbehandlingsdage har de tilsigtede konsekvenser i forhold til hjemtagelsen 
af færdigbehandlede patienter, nedbringelsen af unødigt lange indlæggelser 
og overbelægning på landets sygehuse, jf. drøftelsen under 1. behandlingen?” 

 

Svar: 
Jeg er enig i, at L 75 skal evalueres efter 2-3 år med henblik på at sikre, at justeringen 
af taksterne for somatiske færdigbehandlingsdage har de tilsigtede konsekvenser.  
Jeg vil dog foreslå ikke at indskrive planen om en evaluering direkte i lovforslaget, da 
denne besvarelse til spørgsmål nr. 1 (L 75) i sig selv er bindende i forhold til at gen-
nemføre evalueringen. Såfremt udvalget ønsker det, kan denne besvarelse optrykkes 
i betænkningen. 
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